
Hjortespringparken - Grønt Udvalg                                                                             2019 
 
 

Referat af møde i Grønt Udvalg - mandag den 7. januar 2019  
 
 
Sted: Hjortespringparken 60  
  
Deltagere 
Tom Sund Frandsen nr. 23 (Formand) 
Kim Goderum nr. 26 
Dorthe Uhlig nr. 28 
Søren Arnberg nr. 37 
Georg Hansen nr. 56 
Birgit Hjælmsø nr. 60 (Sekretær) 
 
Afbud: Gidske Michelsen nr. 43  

 
Dagsorden  
 

Referat 

1. Formandens beretning  
  - Driften 

- Igangværende 
opgaver 

- Planlagte opgaver 
 

- Midterareal venter med ændringer til 
asfaltarbejde skal udføres 

- Hæk mod nabo ved nr. 2 etableret. (Forslag 
om at indhente tilbud på beplantning hos 
Hedeselskabet næste gang) 

- Hæk mod nabo i syd ud for nr. 32-42 blev 
ikke til noget.  

- På grund af hækprojekt ved nr. 2 var der ikke 
flere penge på budgettet, så gartner Michaels 
arbejde blev sat i stå i efteråret 

- Fælles-fælles området: Ny aftale med O.K 
Nygård. Klipper græs hele året. Beskærer 
sider mod beplantning hvert år. Hvert 3. år 
klippes toppen af beplantning efter aftale. 

- HOFOR skal grave ledning i fælles-
fællesområdet. Tom kontakter HOFOR for 
tidsplan m.v. 
 

2 Opfølgning fra sidste møde  
  - Fældning af træer 

(Kim G) 
 

Se under forslag – punkt 3.A 

  - Hæk mod 
Byskovvej 43 
(Birgit) 
 

Naboen havde lovet at klippe hele hækken i 
efteråret. Hun har desværre været syg og sat 
arbejdet i stå. Hun har givet os lov til at gøre det, vi 
synes er nødvendigt. 
Birgit kontakter hende og aftaler, at vi fælder 
skovtræer i hækken. Nedskæring af hækken 
afventer. 
 
 



  - Oprettelse af 
”hjemmeside” på 
Hjortespring-
parken.dk (Birgit) 
 

Janne Bay prøver at finde løsning. Birgit er klar med 
materiale, når systemet fungerer. 

3 Forslag   
 A Træpleje i ”Rottehullet” 

(Georg) 
- Opfølgning af 

arbejdet med 
træpleje i 
”Rottehullet” med 
hjælp fra 
professionel 
gartner (ref. 
Mødet 14/08-
2018 (Georg) 
 

Problemer med affald fra fældning. Kim fortsætter 
med fældning af træer ved multibanen og andre 
steder, hvor der er selvsåede skovtræer og anden 
for høj/uønsket vækst. 
Stort ahorntræ ved multibanen skal fældes i år eller 
et af de næste år af professionel. Der skal sættes 
penge i budget til dette. 
Alle de mærkede træer behøver ikke at blive fældet 
på en gang, men hvert år afmærkes nye uønskede 
træer til fældning, så vi hele tiden kan holde 
bevoksningen på samme højde som tjørnebuskene i 
området, og så vi fremover ikke bliver nødt til at få 
professionelle til at fælde træer i vort område. 
  

 B Oprydning efter 
nedgravning af 
fjernvarmeledning i 
2018 (Georg) 

- Oprydning og 
nyplantning af 
endearealerne 
udfor nr. 47 og nr. 
60 
 

På grund af hækprojekt var der ikke budget til disse 
og nogle andre opgaver.  
Alle de opgaver, som blev udskudt sidste år, vil blive 
lavet i foråret: 

- Endearealer ved nr. 47 og 60 
- Fjernelse af buske ved nr. 47 
- Rødder og stubbe i området (vigtig i 

forbindelse med græsslåning) 
- Kirsebærtræ ved nr. 1 fældes 

 
 C Nyt hegn ved nr. 2 

(Georg) 
- Etablering af hegn 

inkl. planter i skel 
mellem familien 
Trænk og 
endearealet ud for 
nr. 2 

 

Enighed om, at området mod Trænk er i en ynkelig 
forfatning, og at det grimme ”hegn” ikke står indenfor 
Trænks skel. 
(Trænk har haft ildebrand og bor ikke i huset lige 
nu.) 
Udvalget ser to løsninger 

1. Trænk kommer tilbage og bor i huset  
2. Trænk sælger huset 

Ad.1: Vi kontakter Trænk for løsning af problemet 
Ad.2: Ved salg kontakter bestyrelsen 
ejendomsmægler og forelægger problematikken, så 
ny køber er opmærksom på dette og indgår en aftale 
med os om skel og beplantning/hegn. 
Vi handler, når Trænk flytter tilbage eller huset bliver 
sat til salg. 
 

 D Forslag til ny tekst på 
hjortespringparken.dk / 
Grønt Udvalg (Birgit) 

-  
 

Følgende tekst blev besluttet: 
Grønt Udvalgs opgave er at påse at vore grønne 
fælles og fælles-fælles områder fremstår 
vedligeholdte. Udvalget udarbejder løbende forslag 
til vedligeholdelse, renovering og til 
beplantningsplaner i den udstrækning, at der ikke er 
behov for faglig kompetence. 



 
Forslag fremsendes til godkendelse i Bestyrelsen, 
som varetager den økonomiske vurdering af det 
tilsendte materiale og i samråd med Grønt Udvalg 
udarbejder en konkret handlingsplan for de 
godkendte forslag. 
 
Udvalgte opgaver kan løses af beboere, som har 
påtaget sig ”pligtarbejde”. Øvrige 
vedligeholdelsesopgaver løses af professionelle 
gartnere efter samråd med Bestyrelsen. 
 
Grønt Udvalg kan endvidere indstille forslag vedr. 
fælles-fælles grønt område til videre behandling i 
Bestyrelsen.  
 
Alle beboere kan deltage i Grønt Udvalgs arbejde. 
  

 E Nyt Budgetår (Tom) 
- Hvad synes vi 

skal prioriteres 
- Evaluering af 

gartner og 
indstilling til 
næste år 
 

- Beboerne i nr. 32-42 skal komme med 
forslag til hæk mod fælles nabo mod syd, så 
der kan sættes penge af i budget 

- Ny gartner? Forskellige holdninger – må 
overgå til Bestyrelsen. 

 

4 Økonomi  
  Budget 2019  

(Formanden) 
Formand lægger budget ud fra drøftelserne, 
herunder 

- Hæk mod syd (ud for nr. 32-42) 
- Fældning af ahorntræ ved multibanen 
- Område mod Trænk ? 

 
5 Eventuelt 

 
Intet 

6 Dato/tidspunkt for næste møde Slutningen af maj 2019 
- Inkl. fælles vandring omkring 

Hjortespringparken inden mødet 
 

 
 
11.01.2019 / Birgit Hjælmsø 


